



The Chinese University of Hong Kong  
Department of  
**Psychology**  
30th Anniversary Celebration

# “Brain and Cognition” Special Lecture

The Hong Kong Science Museum and The Hong Kong Brain Foundation will organise the following lecture:

Date: 14.7.2012 (Saturday)

Time: 2:30 – 4:00 pm

Venue: Lecture Hall, Hong Kong Science Museum

Language: Conducted in Cantonese

Free admission on a first come, first served basis

Topic and Speaker:

## **First session: The key to learning**

**Speaker: Dr. Alan Wong (Assistant Professor, Department of Psychology, The Chinese University of Hong Kong)**

## **Second session: Learning disabilities**

**Speaker: Dr. Catherine Lam (Vice president of Hong Kong Society of Child Neurology and Developmental Paediatrics)**

## **The key to learning (Speaker: Dr. Alan Wong)**

Concerning child and teenage learning, we always have many questions. How should we raise one's interest in learning? What is the effect of the modern multitasking lifestyle on school children? Should children start to learn multiple languages as early as possible? There are lots of claims in the media without much description of the underlying bases. This lecture will illustrate the use of psychology to approach questions about learning motivation, attention, examination techniques, extracurricular activities, etc. While concrete suggestions based on theory and research will be introduced, more importantly the lecture aims to encourage the audience to develop the habit to inquire of the bases of different claims, in order to design teaching and parenting methods tailed to meet individual needs and specific circumstances.

Enquiries: 2732 3223 (Mon to Fri: 9:00am -1:00pm, 2:00pm-5:00pm, except public holidays)

Website: <http://hk.science.museum/spexh/brain/eindex.html>



PSYC

香港中文大學 心理學系  
三十周年慶典

# 「腦與認知」專題講座

香港科學館與香港腦科基金會聯合舉辦下列講座：

日期：14. 7. 2012(星期六)

時間：下午2:30 - 4:00

地點：香港科學館演講廳

語言：粵語

免費活動，即場入座，座位先到先得

題目及講者：

## 第一節：學習的竅門

講者：黃振能博士(香港中文大學心理學系助理教授)

## 第二節：學習障礙

講者：藍芷芊醫生(香港兒童腦科及體智發展學會副主席)

### 學習的竅門 (講者：黃振能博士)

對於兒童和青少年的學習，家長和老師或有千百個問題。怎樣才能讓孩子更喜歡學習？現代「一心多用」的生活模式對學童有什麼影響？應否早早學習多種語言？坊間的說法五花八門，這次講座將簡介心理學的思考和研究方法，如何就學習動機、專注力、應試策略、課外活動等方面，提供一些有根據而切實可行的建議，也希望鼓勵大家日後在聽到不同的說法時，思考背後的理據，以訂出適合個別孩子和情況的教學方法。

查詢電話：2732 3223 (星期一至五：上午九時至下午一時；  
下午二時至五時，公眾假期除外)

網址：<http://hk.science.museum/spexh/brain/index.html>